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Protokół nr 33/17 

 
z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  

w dniu 12 września 2017 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 
 
 

Rozpoczęcie posiedzenia 8.30 
    Zakończenie posiedzenia 12.00 

 
 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet otworzył 
i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca 
Wójta Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. W posiedzeniu Komisji 
Socjalno-Porządkowej i Oświaty uczestniczył także Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Bogdan Grabski. 
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno-Porządkowej 
i Oświaty obecnych było 4 członków komisji. 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
 
AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 
zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku.  
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia. 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 
1. Zatwierdzenie porządku obrad 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji: 
    - protokół z posiedzenia komisji w dniu 13 czerwca 2017 r. 
    - protokół z posiedzenia komisji w dniu 19 czerwca 2017 r. 
    - protokół z posiedzenia komisji w dniu 21 lipca 2017 r. 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 15 września 2017 r. 
4. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2017 roku oraz 
ocena przygotowania szkół do roku 2017/2018 
Stanowisko Komisji na sesję 
5. Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 
Opinia Komisji na sesję 
6. Analiza informacji: 
- o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2017 roku 
- o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard za I półrocze 2017    r. 
- o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze     
  2017 r. 
Opinia komisji 
7. Sprawy różne 
8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 
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AD 2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zaproponował 
przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń, tj.: 
- Protokołu nr 30 z posiedzenia komisji w dniu 13 czerwca 2017 r., 
- Protokołu nr 31 ze wspólnego posiedzenia komisji w dniu 19 czerwca 2017 r., 
- Protokołu nr 32 ze wspólnego posiedzenia komisji w dniu 21 lipca 2017 r., 
bez odczytywania. 
 Komisja jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła ww. Protokoły bez odczytywania. 
 
AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 15 września 
2017 r. 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 
projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, 
wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 
 
- projekt uchwały Nr XXXII/222/17 zmieniaj ącej uchwałę w sprawie przyjęcia 
i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard, 
opracowanego w ramach realizacji projektu pn. „Zintegrowany Plan Gospodarki 
Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru Metropolitalnego” 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 
i powiedział, że PGN jest dokumentem otwartym i każdy może złożyć wniosek. Zastępca 
wójta powiedział, że zostały złożone dwa wnioski, tj. na budowę farmy fotowoltaicznej, 
a drugi na instalację fotowoltaiczną i wymianę pomp ciepła, w związku z tym pojawił się 
projekt uchwały o zmianę załącznika. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXXII/223/17 w sprawie zatwierdzenia Diagnoz zapotrzebowania 
szkół prowadzonych przez Gminę Stargard na wsparcie z EFS w ramach Osi 
Priorytetowej VIII Edukacja, Działania 8.3 Wsparcie szkół i placówek prowadzących 
kształcenie ogólne oraz uczniów uczestniczących w kształceniu podstawowym, 
gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym w ramach Strategii ZIT dla Szczecińskiego 
Obszaru Metropolitalnego. 
 
Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 
Powiedział, że złożony został wniosek o dofinansowanie, w celu utworzenia w szkołach 
pracowni chemicznych, komputerowych itd., który uzyskał akceptację. Zastępca Wójta dodał, 
że program ruszy 1 listopada br. Ponadto powiedział, że Diagnozy były prowadzone 
w szkołach i 2 mln z dofinansowania zostanie rozdysponowane między 5 szkół. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał, ile 
będzie trwało przystosowanie pracowni w szkołach. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że program ruszy od 1 listopada. Ponadto 
jak powiedział zastępca wójta pracownie komputerowe mają być dostosowane do całej grupy, 
czyli będzie to 25 komputerów. 
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Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał jak 
wygląda zatrudnienie nauczycieli pod kątem przedmiotów, czyli chemia, fizyka itd. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że w chwili obecnej nie są zatrudnieni 
wszyscy nauczyciele przedmiotowcy. 
 
Radna Małgorzata Cieplak dodała, że istnieje obawa, gdyż jeżeli nie będzie nauczycieli, 
rodzice zaczną zabierać dzieci ze szkół. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
- projekty uchwał Nr XXXII/224/17, Nr XXXII/225/17, N r XXXII/226/17, Nr 
XXXII/227/17, XXXII/228/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet powiedział, 
że z uwagi, iż jest to pięć jednobrzmiących uchwał Komisja będzie opiniować łącznie 
projekty uchwał od Nr XXXII/224/17 do Nr XXXII/228/17. 
Projekt uchwały nr XXXII/224/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, dotyczący 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Strachocinie 
w ośmioletnią szkołę podstawową. 
Projekt uchwały nr XXXII/225/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, dotyczący 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika 
w Pęzinie w ośmioletnią szkołę podstawową.  
Projekt uchwały Nr XXXII/226/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, dotyczący 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Sownie w ośmioletnią 
szkołę podstawową. 
Projekt uchwały Nr XXXII/227/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, dotyczący 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 
w Grzędzicach w ośmioletnią szkołę podstawową. 
Projekt uchwały Nr XXXII/228/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, dotyczący 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka 
w Małkocinie w ośmioletnią szkołę podstawową. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił uzasadnienie do ww. projektów uchwał. 
Poinformował, że jest pięć uchwał jednobrzmiących dotyczących stwierdzenia 
przekształcenia szkół z sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową 
i organ prowadzący musi podjąć uchwały w tej sprawie do końca listopada br. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
nr XXXII/224/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
nr XXXII/225/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
nr XXXII/226/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
nr XXXII/227/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
nr XXXII/228/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły. 
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- projekt uchwały Nr XXXII/229/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. i projekt 
uchwały Nr XXXII/230/17 w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017-2013  
 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska w pierwszej kolejności omówiła projekt uchwały 
Nr XXXII/230/17 w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2017-2023 wraz z załącznikami. 
Następnie Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła projekt uchwały 
Nr XXXII/229/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. wraz z uzasadnieniem. 
Skarbnik Gminy w trakcie omawiania projektów uchwał odpowiadała na pytania i uwagi 
radnych. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zwrócił się 
z pytaniem odnośnie zapisu w sprawie sieci wodociągowej w Ulikowie, czy chodzi 
o wymianę rur azbestowych. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że cała sieć wodociągowa w Ulikowie 
będzie wymieniona. Wójt zwrócił uwagę, że w WPF jest ta inwestycja rozpisana na 3 lata, ale 
inwestycja zamknie się w ciągu dwóch lat. Ponadto Wójt powiedział, że 21 września będzie 
posiedzenie Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Szczecinie 
i wówczas będzie wiadomo, czy Gmina uzyska dotację na tę inwestycję, w wysokości 50 %. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet powiedział, 
że w większości miejscowości na terenie gminy istnieje potrzeba wymiany sieci 
wodociągowej. 
 
Radny Janusz Łojko odnosząc się do wydatków na dowóz dzieci do szkoły, zapytał, 
czy stawki za dowóz dzieci nie są duże z tego powodu, iż przewoźnik stosuje małe busy, 
zamiast autobusów i przez to kursów jest więcej. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski powiedział, że w obecnym przetargu ceny wzrosły 
diametralnie, w tym roku jest trzech przewoźników. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odniósł się 
do potrzeby zabezpieczenia części gospodarczej w świetlicy w Poczerninie, gdyż przecieka 
dach i bojler. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
Nr XXXII/229/17. 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały 
Nr XXXII/230/17. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet o godzinie 
10.00, po 15 minutowej przerwie, wznowił posiedzenie Komisji. 
 
AD 4. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2017 roku 
oraz ocena przygotowania szkół do roku 2017/2018 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski omówił informację dotyczącą Oceny działalności Ośrodka 
Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2017 roku oraz oceny przygotowania szkół 
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do roku 2017/2018. Zastępca wójta powiedział m.in., że w Grzędzicach została pomalowana 
sala gimnastyczna i ciąg komunikacyjny. W Strachocinie została dostosowana świetlica 
do potrzeb prowadzenia zajęć z dziećmi, gdzie obecnie są dwa oddziały szkolne. W związku 
z tym, że obowiązek szkolny obecnie jest od 3 r.ż., w Strachocinie jest 30 dzieci w oddziale 
przedszkolnym. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet powiedział, 
że szkoły nie do końca są przygotowane do realizacji zadań, ze względu na to, że pracownie 
nie są jeszcze stworzone i wyposażone. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że pracownie są gotowe jeżeli chodzi 
o wyznaczenie sal klasowych, a doposażenie ruszy 1 listopada br. z pieniędzy 
z dofinansowania. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał, 
czy do końca roku będzie wiadomo jakie warunki musi spełnić nauczyciel przedmiotowiec 
i co się stanie jeżeli nie znajdą się nauczyciele. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że w jego opinii sytuacja się unormuje, 
gdyż niektórzy nauczyciele rozpoczęli studia podyplomowe. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odnosząc się 
do reformy oświaty zapytał, czy znana jest symulacja oszczędności kosztów związanych 
z dowozem w związku z likwidacją gimnazjum. Ponadto zapytał, jak wygląda sytuacja 
zwolnień nauczycieli w naszej gminie po reformie. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że nie była robiona jeszcze symulacja 
oszczędności kosztów, gdyż to jest dopiero efekt wygaszania gimnazjum. Odnośnie zwolnień 
zastępca powiedział, że dwóch nauczycieli zostało zwolnionych, ale nie wyrażali chęci 
zatrudnienia. Pozostali nauczyciele znaleźli zatrudnienie w innych szkołach. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał, 
czy jest przymus zapisu dziecka do szkoły z danego obwodu. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że nie ma przymusu zapisu dziecka 
do szkoły z danego obwodu i to rodzic decyduje, gdzie zapisać dziecko. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odnośnie 
wyrażenia opinii przez Komisję, powiedział że ma pewne uwagi, gdyż z wypowiedzi 
Zastępcy Wójta, jak również z informacji wynika, że do nauczania niektórych przedmiotów 
szkoły nie są przygotowane, poza tym podręczniki są na te chwilę zapewnione w 60 
procentach. 
Przewodniczący Komisji podał do protokołu przyjętą opinię w brzmieniu jak niżej: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu i zapoznaniu się z ww. 
informacją, wyrażając swoje stanowisko, informację przyjęła.  
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
AD 5. Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 
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Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przeanalizowała informację dotyczącą „Oceny stanu 
ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy” i w trakcie omawiania radni zgłaszali swoje 
uwagi i wątpliwości.    
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zabierając 
głos powiedział, że jeżeli chodzi o sprzęt, to on sukcesywnie się poprawia, ale niepokojące 
jest, że w OSP Pęzino są tylko dwa aparaty powietrzne, a jest to za mało do działań 
taktycznych, bo powinno być minimum cztery. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że zostanie to doposażone. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zwrócił 
uwagę na temat remiz i potrzebę poprawy stanu tych obiektów, m.in. poprzez docieplenie, 
co będzie miało wpływ na obniżenie kosztów ogrzewania. 
 
Radny Mariusz Klewin zabierając głos powiedział, że ma nadzieję, iż do końca roku 
elewacja remizy w Pęzinie będzie zrobiona. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że trzeba znaleźć firmę, która wykona 
te prace. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał 
o syrenę strażacką na słupie w Poczerninie, która została zdemontowana i miała być 
przeniesiona, a w dalszym ciągu jej nie ma. Kontynuując Przewodniczący odniósł się 
do tematu hydrantów, czy jest wystarczająca ilość i czy są w odpowiednich odległościach. 
 
Radna Małgorzata Cieplak powiedziała, że w informacji jest błędny zapis odnośnie syreny 
w Witkowie Drugim, która nie istnieje. 
 
Radny Mariusz Klewin zapytał, czy dalej obowiązuje przepis, że nie można przeznaczać 
środków z funduszu sołeckiego na OSP. 
 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że nic się nie zmieniło i nie można 
finansować OSP ze środków z funduszu sołeckiego. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet 
w nawiązaniu do OSP Grzędzice, powiedział, że widać, iż zwiększyła się liczba wyjazdów. 
 
Radny Mariusz Klewin odnosząc się do tematu świetlicy w Pęzinie, powiedział, że stan 
budynku jest zły i warto byłoby przejąć ten budynek do dyspozycji miejscowości, 
pod wynajem, bo póki co, to jest remiza. Ponadto jak dodał radny, przekazanie jest potrzebne, 
żeby można było przeznaczać na ten cel środki z funduszu sołeckiego. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski zwrócił się z prośbą, żeby w każdej 
jednostce było dwóch kierowców w OSP. 
 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Komisji podał do protokołu przyjętą opinię 
odnośnie ww. informacji, a mianowicie: Komisja po zapoznaniu się z informacją dotyczącą 
stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Stargard zwróciła uwagę na potrzebę 
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termomodernizacji obiektów OSP ze względu na koszty utrzymania tych budynków, 
szczególnie zimą. Komisja wyrażając swoją opinię informację przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
AD 6. Analiza informacji  
 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła następujące dokumenty: 
- informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2017 roku, 
- informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stargard 
za I półrocze 2017 roku, 
-informację o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej Instytucji Kultury 
za I półrocze 2017 roku. 
 
Radny Mariusz Klewin zabierając głos zapytał, dlaczego pieniądze np. z zaległych 
mandatów i innych opłat nie są ściągnięte, czy te osoby nie mają dochodów. 
 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że spowodowane jest to przez różne 
sytuacje, np. z nieodbierania korespondencji przez dłużników czy niewykazywania 
dochodów. 
 
Radny Janusz Łojko zapytał, jak wygląda sytuacja, jeżeli chodzi o budżet. 
 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o pieniądze, 
to budżet ma się dobrze, ale jeśli chodzi o wykonanie, to brak jest wykonania dochodów 
majątkowych. Skarbnik powiedziała, że na tą chwilę nie jest wykonane to, co było 
zaplanowane. Jak wyjaśniła skarbnik duże inwestycje, które nie są rozpoczęte mają wpływ 
na realizację budżetu. 
 
Radny Janusz Łojko poruszył temat chodnika w Klępinie przy drodze gminnej, który miał 
być wykonany. 
 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Komisji podał do protokołu przyjętą opinię komisji 
odnośnie ww. informacji, a mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu ww. informacji, wyrażając 
swoją opinię, przyjęła te informacje. 
 
AD 8. Sprawy różne 
 
Radny Mariusz Klewin zwracając się do Zastępcy Wójta Jerzego Makowskiego zapytał, 
czy wiadomo coś odnośnie terenu przy pętli w Pęzinie. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że są dwie propozycje z Powiatu w sprawie 
przekazania tego terenu: pierwsza propozycja to wydzielenie geodezyjne tego terenu 
i przekazanie nieodpłatnie, wówczas koszt wydzielenia geodezyjnego to około 5 tyś., a czas 
realizacji około 4 miesięcy, druga propozycja to umowa najmu tego terenu. Zastępca Wójta 
powiedział, że Powiat skłania się ku wydzieleniu geodezyjnemu i przekazaniu działki Gminie. 
 
Radny Mariusz Klewin nawiązując do wypowiedzi Zastępcy Wójta, powiedział, że trzeba 
ten teren przejąć, żeby postawić tam siłownię zewnętrzną, której zakup planowany 
jest ze środków z funduszu sołeckiego. 
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Kontynuując wypowiedź radny zwrócił się z kolejną sprawą, a mianowicie poruszył temat 
chodnika w Pęzinie, który jest uszkodzony i pofałdowany. Radny podkreślił, żeby wykonać 
naprawę dopóki jest gwarancja. 
 
Radna Małgorzata Cieplak zabierając głos powiedziała, że w Witkowie przy ulicy Różanej 
nie świecą dwie lampy. Ponadto powiedziała, że ulica Ogrodowa wymaga wyrównania. 
 
Radny Mariusz Klewin zapytał o zapis odnośnie dokumentacji na oświetlenie w Pęzinie, 
którego miejsca w miejscowości dotyczy ta dokumentacja i czy chodzi o odcinek za szkołą. 
 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała, czy będzie pomalowane przejście dla pieszych 
w Witkowie. Radna powiedziała również, że po deszczach cała nawierzchnia ulicy Różanej 
spłynęła i korytka są pełne, i nie spełniają swojej funkcji. Ponadto radna dodała, że rowy są 
zabite żużlem, natomiast droga jest podniesiona i woda zalewa budynki. 
 
Radny Mariusz Klewin zapytał, czy gruz z Ulikowa został już rozdysponowany, ponieważ 
jak powiedział radny potrzebne jest utwardzenie drogi tłuczniem w Pęzinie, za szkołą, gdyż 
żużel spływa na drogę powiatową przy szkole. 
 
Radny Janusz Łojko odnosząc się do Przedszkola w Klępinie, powiedział, że obecnie jest 
problem z wynajęciem świetlicy w Klępinie, w związku z tym, że działa przedszkole. 
Kontynuując radny zapytał, pod czyją opieką są wiaty autobusowe. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odnośnie wiat przystankowych, odpowiedział, że są 
one własnością Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zabierając 
głos powiedział o złym stanie technicznym kładki w Rogowie, a ludzie korzystają z tego 
przejścia. 
Druga kwestia, którą poruszył Przewodniczący to problem komunikacyjny w Smogolicach, 
gdyż w momentach przerwy w nauce wyłączone są kursy oznaczone jako „E” i wówczas 
nie ma żadnego połączenia. 
Kontynuując wypowiedź Przewodniczący przypomniał o drogach wewnętrznych w Sownie, 
szczególnie zwrócił uwagę na początek ulicy Sosnowej, a także ulicę Parkową. Następnie 
w temacie odpadów, przewodniczący zapytał, czy podmioty prowadzące działalność mają 
podpisane umowy. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odnośnie tematu umów podmiotów prowadzących 
działalność, odpowiedział, że nikt tego nie kontrolował, ale muszą mieć takie umowy. Wójt 
kontynuując wypowiedź w temacie odpadów, powiedział, ze na walnym posiedzeniu 
w ZGDO stanęła uchwała o przystąpieniu do objęcia nieruchomości niezamieszkałych 
z wyłączeniem gminnych obiektów. Jednak jak wyjaśnił wójt, ta uchwała została odrzucona, 
ponieważ w tym momencie podjęcie takiej uchwały nie miałoby sensu, a dopiero przy nowym 
przetargu. Wójt dodał, ze umowa jest do 2019 roku, ale ze względu na kończący się tonaż, 
może się skończyć w połowie 2018 r. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zwrócił 
uwagę, że kosze przy przystankach autobusowych są zbyt małe. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski zwracając się do Wójta Gminy, 
powiedział, że przy bibliotekach miały powstać świetlice wsparcia dziennego, a dalej 
nie działają. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że było zapewnienie, iż biblioteki miały 
prowadzić placówki wsparcia dziennego. Jak dodał wójt, trzeba wrócić do tematu, żeby 
Instytucja Kultury miała nadzór nad prowadzeniem zajęć w świetlicach. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej Jarosław Kornet odnośnie drogi 
powiatowej w Poczerninie, która jest w złym stanie, są liczne ubytki w drodze, a ponadto 
w kierunku cmentarza są suche konary, które powinny zostać usunięte. 
 
AD 9. Zamknięcie posiedzenia komisji 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
Jarosław Kornet podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
 

                                                                                          Przewodniczący Komisji 
                                                                                         Socjalno-Porządkowej i Oświaty  

                                                                                                            Jarosław Kornet 
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